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Nr 1100

Av herrar Hermansson och Hagberg, i anledning av Kungl. Maj:ts 
proposition nr 190, angående utgifter å tillägg sstat I till 
riksstdten för budgetåret 1961f/65.

I Kungl. Maj:ts proposition nr 190 angående utgifter å tilläggsstat I till 
riksstaten för budgetåret 1964/65, punkt 14, ”Lånefonden för bostadsbyg
gande”, redogöres för den utvidgning av bostadsbyggnadsprogrammet, 
som skett i anledning av framställning från arbetsmarknadsstyrelsen och 
bostadsstyrelsen. I propositionen föreslås en höjning av låneramen till av
rundat 1410 miljoner kr. En del av utvidgningen avsåg 3 000 lägenheter 
företrädesvis avseende landets tre storstadsregioner. Den storstockholms
området tillkommande andelen därav har inte på långt när visat sig mot
svara behoven. Oaktat den starka befolkningstillväxten inom detta område 
kunde i ett anförande helt nyligen fastighetsborgarrådet i Stockholms stad 
konstatera, att storstockholmskommunemas relativa andel av den totala 
bostadsproduktionen har minskat från 18,3 år 1961 till 15,5 år 1963. Bo
stadsköerna inom området växer oavbrutet.

Fastighetsborgarrådet uttryckte situationen drastiskt med konstateran
det, att inte ens en fördubbling av nuvarande bostadsproduktion skulle vara 
nog att skapa jämvikt inom 15 år. Mot den bakgrunden får bostadsstyrel- 
sens hemställan ses om att få tillstånd för byggandet av ytterligare 2 000 
lägenheter i år. Dessa skulle främst tilldelas storstockholmsområdet men 
även Göteborg. Svaret på hemställan blev att tillstånd medgavs för 1 000 
lägenheter.

Det bör erinras om det av riksdagen i år fattade beslutet om igångsätt- 
ningstillstånd för mindre angelägna byggnadsföretag inom områden med 
stark bostadsbrist. Ett av dessa — säkerligen det främsta — är Storstock
holm. Till detta har genom särskilda åtgärder anskaffats inemot 500 bygg
nadsarbetare från norrlandslänen med den särskilda motiveringen att det 
gällde att inom storstockholmsområdet säkerställa bostadsbyggnadspro- 
grammets genomförande. Så mycket märkligare ter det sig då, att det å 
acn ena sidan beviljas igångsättningstillstånd för s. k. oprioriterade byg
gen — enbart i Stockholms stad beviljades i höst igångsättning för 70 ”icke 
angelägna” byggen till en kostnad av 64 miljoner kronor — samt att det å 
den andra sidan beviljas endast halva det antal lägenheter bostadsstyrel
sen ansökt om. Detta inträffar i ett läge då målsättningen i aktionspro
grammet för Storstockholm om 16 000 lägenheter påbörjade under år 1964 
enligt utsago från flera håll spricker.
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Med hänvisning till vad ovan anförts och till det synnerligen angelägna 
intresset av att bostadsbyggnadsprogrammet för Storstockholm såvitt 
möjligt kan genomföras föreslår vi,

att riksdagen med erforderligt belopp beslutar att upp
räkna anslaget under punkt 14, Lånefonden för bostadsbyg
gande, så att tillstånd för ytterligare 1000 lägenheter kan 
beviljas, i överensstämmelse med vad bostadsstyrelsen 
hade gjort framställning om.

Stockholm den 25 november 1964

C.-H. Hermansson H. Hagberg


